
שבט תשפ"א בס"ד      

מוגש מטעם מטה ההסברה לציבור החרדי של משרד הבריאות

אודות החיסונים נגד נגיף הקורונהמפי מרנן ורבנן חכמי ישראל שליט"א

חבר מועצת חכמי התורה וראש כולל תורה וחיים,
הגר"ש בעדני שליט"א:

" דעת תורה ברורה שכעת זו סכנה ועל כל אדם לעשות חיסון. אני בעצמי 
התחסנתי ואני מורה לכל מי ששואל ללכת להתחסן, ומורה גם למי שלא שואל 
- לכו להתחסן. אף אחד מאתנו לא מתגורר לבדו במדבר, האדם הוא יצור מדיני 
ויש לו הרבה סביבה, חייבים לשמור ולהציל .מי יודע כמה דם יישפך בגלל מי 
שלא מתחסן. כעת הסכנה היא מוחשית וידועה, מצד שני יש חולמי חלומות 
נפש  דוחים  יזיק. לא  זה  אולי בעוד כמה עשרות שנים  שמצאו חשש רחוק, 
בגלל סברא כזו. הרשות ניתנה לרופאים לרפא, הם מכירים ויודעים, ויש להם 

נאמנות" )הדרך - ביטאון ש"ס, עש"ק פר' יתרו(

מרנן ורבנן חברי מועצת חכמי התורה שליט"א:
בקבלת  חשש  אין  אשר  ברפואה,  העוסקים  המומחים  ושמיעת  בירור  "לאחר 
חיסון זה, הננו לגלות דעתנו דעת תורה, כי מצווה גדולה להתחסן כנגד הנגיף, 
בכל גיל וזמן ששייך להתחסן והיא בגדר חובת השמירה של "ונשמרתם מאוד 

לנפשותיכם", והשומע לנו ישכון בטח" )מתוך גילוי דעת, שבט התשפ"א(

חבר מועצת חכמי התורה ורבה של הר נוף, 
הגאון הגדול רבי דוד יוסף שליט"א:

"ישנם רבנים שנתלים בשמועות וקוראים לציבור לא להתחסן. שומו שמים על 
זאת. גדולי הרבנים שבדקו את החיסונים ראו שהוא בטוח וחשוב מאוד לקבל 

חיסון. האם זוהי דרכה של תורה? החיסון הוא בנפשנו”.

ראש מוסדות 'יצחק ירנן',
המקובל הגה"צ רבי יצחק ברדא שליט"א:

"הנני בא בשורות אלו להודיע נאמנה, שלאחר התייעצות עם מומחים ושמיעת 
צדדי העניין, בדבר החיסון המונע הדבקות בנגיף הקורונה, הוברר שאין כל 
סיכון בדבר, ואדרבה יש בו מצוה למנוע ולעצור את ההדבקה, ובסייעתא דשמיא 

יקויים בנו הפסוק: 'והמגפה נעצרה'" )מתוך מכתבו ו' בטבת התשפ"א(

ראש ישיבת 'בניין ציון',
המקובל הגה"צ רבי בן ציון מוצפי שליט"א:

"יש כאן דין של חיים וחלילה הפוך מזה. לא ראיתי גדול אחד שאמר לא להתחסן. 
מי יכול לקחת על צווארו ולומר לא להתחסן, או לא לשמוע לגדולי עולם וגדולי 
הרפואה? צריך לעמוד על המשמר ולצעוק על זה, כי חמירא סכנתא מאיסורא 

ומחללים שבת כדי להציל נפש מישראל, אפילו אם מדובר בספק נפשות". 
"תופעות הלוואי הכי חמורה והכי קשה היא, שאנשים מערערים על מה שגדולי 
ישראל פסקו, על הרופאים שנתנה להם הרשות לרפא. אנשים מעיזים לקעקע 
את יסודות האמונה ועבודת השם, מי שם אותם לשופטים לבוא בריש גליה 
לדבר על דברים שהם לא יודעים ולא מבינים בהם מאומה. הם ממציאים עלילות 
ומפחידים את הציבור,  זה הדבר הכי חמור והכי קשה. בושה שאנשים כאלו עוד 

מעזים לדבר." )מתוך שיעור שמסר( 

ראש ישיבת המקובלים נהר שלום, 
הגר"ב שמואלי שליט"א:

"ראיתי זקן אחד שאני יודע שישמע לי, אם לא אגיד לו לקחת חיסון - הוא לא 
ייקח. התקשרתי אליו, אמרתי לו אתה בסיכון, לך תעשה מיד חיסון ואל תחכה. 
ההפסד אח"כ הוא יותר גדול שלא יקרו ח"ו בעיות. ולכן, לא לשמוע לכל אלו 
שאומרים יש בעיות. אדם יעשה חיסון ולא יפחד. לא לחכות" )מתוך שיעור בישיבת 

'נהר שלום'(

ראב"ד ירושלים, 
הגאון הגדול רבי אליהו אברג'ל שליט"א:

"זו שמחה גדולה שמצאו את החיסון נגד קורונה" 

ראב"ד ירושלים, 
הגאון הגדול רבי ברוך שרגא שליט"א:

"אני אומר לכולם, שצריך להתחסן"

ראש ישיבת מאור התורה,
הגאון הגדול רבי אברהם סלים שליט"א:

"חייבים כולם לקבל את החיסון כפי שהורה ראש הישיבה רבי גרשון אדלשטיין, 
אין שום היתר לא לקחת את החיסון".

גאב"ד בד"צ יורה דעה,
הגאון הגדול רבי שלמה מחפוד שליט"א:

"אני אומר לכולם לללכת להתחסן, אנשים ונשים בכל הגילאים, גם אני בעצמי 
הלכתי להתחסן. נשים לפני לידה שיתייעצו עם הרופאה שלהם קודם".

ראש ישיבת 'חברת אהבת שלום', 
המקובל הגה"צ רבי יעקב הלל שליט"א:

יחד עם ההשתדלות ברוחניות, נמצא כעת בסיעתא דשמיא חיסון המועיל למנוע 
ההתדבקות בר מינן, והדברים נתבררו על ידי רופאים ומומחים לפני מרנן ורבנן 
ונשים, להזדרז לקבל את  ואחד אנשים  ולכן חייבים כל אחד  גדולי ישראל, 
החיסון, ובזכות הכניעה והשמיעה לקולם של גדולי ישראל, ישלח השם יתברך 

במהרה רפואה שלמה לכל חולי עמו בית ישראל". )מתוך מכתב, כ"ו בשבט תשפ"א(

הגאון הגדול רבי יצחק רצאבי שליט"א, פוסק עדת תימן: 
"לפי הידוע לי, מפי אנשים המכירים את הנושא ומומחים בדברים הללו ומאשר 
קראתי ושמעתי, הסכנה מן הקורונה הרבה יותר קרובה, מבלעדי החיסון. )מתוך 

שיעורו במוצ"ש פרשת בא(

גאב"ד קהילות חניכי הישיבות ברחבי הארץ, 
הגאון הגדול רבי יהודה צארום שליט"א

"קוראים אנו לאנשים ונשים שיכולים לקבל החיסון לפי הרופאים, להזדרז ולקבל 
את החיסון נגד קורונה, ויהיה רק לתועלת להנצל מהנגיף שהפיל למשכב רבים 

מעם ישראל".

ראש ישיבת 'כף החיים', 
הגאון הגדול רבי יעקב חיים סופר שליט"א: 

"יש לשמוע בקול גדולי ישראל הקוראים לכולם להתחסן"

הרב הראשי לאשדוד וקריית מלאכי, 
הגר"ח פינטו שליט"א:

"תהילות להשם יתברך על החסד הגדול שזכינו תוך זמן קצר יחסית שמצאו את 

החיסון, כאשר אנו קרוב לשנה עם המגפה שמשתוללת וכבר הפילה אלפים רבים 
מעם ישראל, הנגיף הזה הוא ודאי סכנה ודאית כפי שמעידים על כך הרופאים 
בכל מקום, ועל פי תורתנו הקדושה, ניתן רשות לרופא לרפאות. והיות שיש 
יותר משלושה רופאים מומחים שאבחנו את החיסון שהוא מתאים ובסדר, על 
כן חובה להתחסן מדין 'לא תעמוד על דם רעיך', שע"י כך ימנעו את ההדבקות 

בציבור שלא יגיעו לידי סכנה.

ראב"ד ורב העיר באר שבע, וחבר מועצת הרבנות הראשית, 
הגאון רבי יהודה דרעי שליט"א:

"כשנותנים לי מתנה משמים אני אומר תודה ולוקח, הקב"ה עשה אתנו חסד 
אחרי מגפה קשה ביותר שלא הייתה כמותה במאה השנים האחרונות, אך הסתבר 
שהיא הייתה מגפה קצרה ביותר אודות לחיסון שהומצא על ידי גדולי וטובי 
הרופאים המומחים בעולם, וגם קיבל את ברכתם של כל גדולי ישראל. לכן אין 
שום חשש להתחסן, אני קורא לכל תושבי באר שבע, אין לכם מה לחשוש, בואו 
להתחסן, למענכם, למען המשפחה ולמען החברה. המועצה הדתית הוציאה את 
תפילת נשמת כל חי שתחולק בקופות החולים, להודות על המתנה שקיבלנו, 

ומתנה צריך לקחת".

חבר מועצת הרבנות הראשית ורב העיר נשר, 
הגאון רבי יצחק לוי שליט"א:

"ב"ה החונן לאדם בינה ודעת הקב"ה נתן חכמה לרופאים לייצר את החיסון הזה, 
אנחנו סומכים על הרופאים שהקב"ה שלח אותם, והקב"ה יסלק מאיתנו כל נגע 

ומחלה". 

רב העיר חדרה, 
הגאון רבי ישראל מאיר ביטון שליט"א:

"יש אנשים, שעושים שבת לעצמם, והולכים בשרירות ליבם, לאמר אסור להתחסן, 
והם אינם שתים ליבם לזה, שהם בכלל 'חולק על רבותיו', ושמים את דעת תורה 
של גדולי הדור 'ככתב פלסתר' ה' ירחם. ולא זו בלבד אלא שמוסיפים חטא על 
פשע, ומשכנעים אחרים לא להתחסן, והרי הם בכלל חוטאים ומחטיאים את 
הרבים. וחובה עליהם לדעת שאם מתוך מעשיהם יגרמו שידבקו וינזקו אחרים, 

הרי הוא רודפים לכל דבר וענין!"

רב העיר אור יהודה ונשיא מכון דורות, 
הגאון רבי ציון כהן שליט"א: 

"מצווה להתחסן ולשמוע לקול הרבנים. בשבת ובכיפור אנחנו נשמעים להוראות 
הרופאים ואפילו ספק פיקוח נפש אנחנו שומעים להם וכשלא הולכים להתחסן 
זו סכנת נפשות. בני הרב איתי כהן, ראש מכון 'דורות' ישב ובדק את הנושא 
היטב ואף נערכו בדיקות יסודיות סביב החיסונים. הסיכון לחצות כביש גדול 
בהרבה מלקחת חיסון ובוודאי שהסיכון מקורונה גבוה יותר מלהתחסן. מפיצים 
פייק ניוז ומסלפים דברים כדי למנוע מאנשים להתחסן. הוראת גדולי ישראל 

היא שמי שלא מתחסן הוא חב לאחרינא״

רבני העיר אלעד, 
בראשות המרא דאתרא הגר"מ מלכא שליט"א:

"מצוה דאורייתא על כל אדם לקחת החיסון ולשמור נפשו ובני ביתו מהמגיפה 
אשר רבים חללים הפילה, וכל הנמנע מחיסון הרי הוא מבטל מצות עשה ונשמרתם, 

ועובר על לא תעשה לא תשים דמים בביתך. ונשא תפילה לבורא עולם שיסיר 
המגיפה מהעולם במהרה ויקויים בנו הפסוק והסרותי מחלה מקרבך. הקב"ה 
עשה עמנו חסד ונתן תרופה למכה, ומי שכופר בזה, הוא כופר בטובתו של 

הקב"ה. אנו צריכים להודות על כך".

רב קהילת חניכי הישיבות בני ברק, 
הגאון רבי דוד הלל שליט"א:

"אם גדולי ישראל אמרו שצריך לקחת את החיסון אז אין שאלה בכלל וכולם 
חייבים לקחת את החיסון"

ראש ישיבת "עטרת מתתיהו" ומוסדות "אורחות יצחק",
הגאון רבי פנחס שקד שליט"א:

"ורפא ירפא - מכאן שניתנה רשות לרופא לרפא, הקב"ה יוצר את המכה והתרופה 
בחדא מחתא. ומתנת ה' היא החיסון".

נשיא מוסדות 'וזרחה השמש ליעקב' ונו"נ לסידנא בבא סאלי,
הגה"צ רבי יחיאל תורג'מן שליט"א:

בקבלת  חשש  אין  אשר  ברפואה,  העוסקים  המומחים  ושמיעת  בירור  "לאחר 
חיסון זה, הננו לגלות דעתנו דעת תורה, כי מצווה גדולה להתחסן כנגד הנגיף, 
בכל גיל וזמן ששייך להתחסן והיא בגדר חובת השמירה של "ונשמרתם מאוד 
לנפשותיכם", ואותם אלו אשר מרפים ידי אחרים מלהתחסן ובעצמם נמנעים 
מלהתחסן שלא על פי הוראת רופא, הרי שעוברים על 'לא תעמוד על דם רעך'"

ראש מוסדות אור דוד, הגאון רבי דוד זר שליט"א:
"כולם מתחסנים ואף אחד שלא יחפש תירוצים, לא צריך לחשוש, מלשמוע 
לצדיקים לא ייצא תקלה. אנחנו יודעים שהמצב בעולם כולו גועש כי הים הולך 
וסוער ולכן ה' נתן לנו בחודש האחרון חיסון שיכול להציל רבבות של אנשים 

ממוות. הקב"ה אמר שיש להתחסן. כתוב 'ונשמרתם מאד לנפשותיכם'

רבי ישראל מלכה, מרבני בת ים
בשם כ"ק האדמו"ר רבי דוד אבוחצירא שליט"א:

"השבוע ביקרתי במעונו של גדול ישראל הצדיק הרה"ג דוד אבוחצירא שליט"א 
ולשאלתי ולשאלת רבים הוא הורה בצורה נחרצת לגשת להתחסן ללא מורא, 
ובוודאי שאם הקב"ה שלח לנו את התרופה למחלה אל לנו להסס. הרב ביקש 
להעביר את המסר ללכת ולהתחסן ובפרט לאלו שנמצאים בקבוצת סיכון לא 

להסס בעניין ובעז"ה תסור מאיתנו המגיפה ונזכה לחזור לשגרה במהרה".

ראש בית המדרש 'יביע אומר', הרה"ג יגאל כהן שליט"א:
כל גדולי הדור אומרים להתחסן, והקב"ה יתן למי שישמע, סייעתא דשמיא.

ראש כולל עטרת חכמים חולון,
הרה"ג אליהו רבי שליט"א:

"אחרי שגדולי ישראל פסקו, לא משנה מה מכיל החיסון! תעשו את החיסון והכל 
יהיה בסדר".

נשיא מועצת חכמי התורה, 
ראש הישיבה הגאון הגדול רבי שלום כהן שליט"א:

"הקדוש ברוך הוא רוצה שנתחסן. בחיסון אנחנו עובדים אותו. כאשר מקבלים 
את החיסון, זה קיום רצון השם ובוודאי שצריך להתחסן" )במענה למשלחת בביתו של 

בכירי שירותי בריאות כללית ט' טבת התשפ"א(

הראשון לציון והרב הראשי לישראל,
הגאון הגדול רבי יצחק יוסף שליט"א:

"על פי ההלכה - חובה ללכת ולהתחסן נגד הקורונה. לא להתחשב בכל הפשקווילים. 
השטויות האלו שממציאים. על פי ההלכה חובה על כל אחד ואחד להתחסן!" )מתוך 

שיעורו השבועי מוצ"ש פרשת ויגש( 

ראש הישיבה,
הגאון הגדול רבי מאיר מאזוז שליט"א:

הקורונה  נגד  הזה  גדולים מעידים שהחיסון  ותלמידי חכמים  גדולים  "רופאים 
הוא חיסון בריא ואין המחלה חוזרת, לכן כל מי שיש לו ספק, ילך להתחסן. כל 
הדיבורים ושמועות הכזב הרי הם דמיונות!" )מתוך שיעורו השבועי מוצ"ש פרשת ויגש(

הראשון לציון ורבה של ירושלים,
הגרש"מ עמאר שליט"א:

אתנו,  לומד  אחד  גדולים,  ורופאים  מדענים  עם  דברתי  עלינו.  ריחם  "הקב"ה 
פרופסור שטרית, בא אמר לי שאפשר לעשות בלי שום פחד, ובאמת צריך לעשות 

את החיסון" )מתוך שיעורו השבועי בביהמ"ד נר ישראל בירושלים, י"ד טבת התשפ"א(


